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خبر

محیط زیست

روز گذشته در دستور کار »محیط زیست«
 قرار گرفت؛

اقداماتِ عاجل برای نجات 
»میش مرغ« 

»حسن اکبری« -معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست- با اشاره به در خطر انقراض 
بودن میش مرغ، از اجرای اقدامات عاجل برای نجات و حفظ 
این پرنده خبر داد. وی افزود: میش مرغ یکی از گونه های 
بسیار زیبا و بزرگترین پرنده با قابلیت پرواز در کشور است که 
در گذشته ای نه چندان دور در همه زیستگاه های غرب کشور 
زندگی می کرد، اما امروزه با پیشرفت جوامع انسانی و روند رو 
به رشد فعالیت های کشاورزی جمعیت این پرنده زیبا به طور 

کاملا محسوسی با کاهش روبه رو شده است.
وی اظهار داشت: فشارهای زیستگاهی به حدی شده که 
جمعیت این گونه در حال حاضر بین ۱۸ تا ۲۵ قطعه برآورد 
شده و فقط در جنوب استان آذربایجان غربی در زیستگاه 
»دشت سوتا« و شهر بوکان متمرکز شده است. در مقیاس 
ملی می  توان این پرنده را گونه ای به شدت در معرض خطر 

انقراض در نظر گرفت.
بر  مبتنی  و  به سرعت  باید  اقدامات حفاظتی  وی گفت: 
مدیریت فعالانه زیستگاه، مشارکت جوامع محلی و حفظ 
مناطقی وسیع از اراضی در دستور کار باشد. در جلسه ای 
که به همین منظور تشکیل شد، گزارشی از اقدامات انجام 
شده در خصوص اجرای پروژه حفاظت مشارکتی توسط جوامع 
محلی به منظور حفاظت پایدار از میش مرغ در شهرستان 
بوکان توسط اعضای کانون گردشگران طبیعت این شهرستان 

ارائه شد.
سازمان  زیستی  تنوع  و  طبیعی  زیست  محیط  معاون 
حفاظت محیط زیست بیان داشت: حفاظت پایدار از میش 
مرغ در آخرین زیستگاه این پرنده در ایران، شناسایی محل 
دقیق آشیانه این گونه و حفاظت از آنها، خرید گندم سَرپا از 
کشاورزان محدوده پراکنش زیستگاه به منظور ایجاد نوارهای 
زیستگاهی میش مرغ و پایش مستمر زیستگاه، ساماندهی 
سگ های ولگرد و دفن بهداشتی پسماند شهرستان بوکان از 

اولویت های اصلی حفاظت این گونه در سال آینده است.
در  که  است  هوبره ایان  خانواده  از  پرنده ای  میش مرغ 
دشت های وسیع بی درخت، زمین های استپی و کشتزارهای 
پهناور حبوبات و علفزارها زندگی می کند. میش مرغ یکی از 
بزرگترین پرندگان ایران است و از نظر شکل و جثه شباهت 
زیادی به بوقلمون دارد. طول بدن آن به یک متر و وزنش به 
بیش از ۱۵ کیلوگرم می رسد. این پرنده پاهای قوی و بلندی 
دارد که به سه انگشت ختم می شود. این پاهای قوی، برای 
میش مرغ که کمتر پرواز می کند، اهمیت زیادی دارد. این 
پرنده بسیار زودرَم و محتاط است و با اینکه پروازش قوی 

است، اغلب در مقابل خطر می دود یا مخفی می شود.
میش مرغ ها، بیشتر در کشتزارهای مسطح مانند مزرعه های 
گندم، نخود، یونجه و غیره زندگی می کنند. تغذیه این پرنده 
بسیار متفاوت و شامل مواد گیاهی و حیوانی مختلف از 
جمله حشرات، قورباغه و سوسمار است، در بهار که زمان 
جوجه آوری است آشیانه خود را در قسمت های انبوه این 
مزارع می سازد، اما در پاییز و زمستان نیز می توان آن ها را در 
مزارع درو شده مشاهده کرد. میش مرغ ها به محض احساس 
خطر، به طرف نقاط مرتفع پرواز می کنند و در آنجا به دیده بانی 
می پردازند. اکنون دشت »سوتاو« بوکان مهم ترین زیستگاه 
پرنده میش مرغ در کشور است. این مکان به دلیل شرایط 
مطلوب و منحصر به فرد خود به مهم ترین زیستگاه پرنده نادر 
میش مرغ در سطح کشور تبدیل شده  است. دشت سوتاو که 
یک پهنه تپه ماهوری به وسعت ۴۰۰ هکتار را در روستای 
حمامیان از توابع شهرستان بوکان شامل می شود، سالیانه 
پذیرای ۲۰ تا ۲۵ قطعه از این نوع پرنده نادر است. به تازگی 
از سوی اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان غربی این 
منطقه به عنوان پناهگاه میش مرغ در آذربایجان غربی اعلام 
شده و مهم ترین محل تجمع و زادآوری میش مرغ در ایران 

دشت های استپی بوکان است.

خبر اول

تاکنون ۶۰ میلیون و ۶۱۸ هزار و ۶۱۲ نفر دُز اول، ۵۳ 
میلیون و ۹۱۷ هزار و ۶ نفر دُز دوم و ۱۶ میلیون و ۱۷۵ 
هزار و ۷۶۸ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۳۰ میلیون 
و ۷۱۱ هزار و ۳۸۶ دُز رسید. در شبانه روز گذشته ۲۹۸ 
هزار و ۵۹۹ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  شبانه  در 
تشخیصی، ۱۶ هزار و ۷۵۷ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که ۹۹۴ نفر از آنان بستری شدند. 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۳۱۰ 
هزار و ۴۵۲ نفر رسید. تاکنون ۶ میلیون ۹۵ هزار و ۴۱۴ 
نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص 

شده اند.
یک هزار و ۳۲۳ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار 
آزمایش  تاکنون ۴۴ میلیون و ۵۱۶ هزار و ۲۷  دارند. 
تشخیص کووید ۱۹ در کشور انجام شده است. در حال 
حاضر هفت شهرستان در وضعیت قرمز، ۴۳ شهرستان 
در وضعیت نارنجی، ۲۱۷ شهرستان در وضعیت زرد و ۱۸۱ 

شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند. 
گفتنی است؛ تلفات کرونا طی هفته های اخیر و پس از 
عبور خیز پنجم کرونا از کشور با توجه به رویکرد دولت 
واکسیناسیون  و  واکسن  واردات  افزایش  در  سیزدهم 

حداکثری روندی کاهشی داشته است. روز جمعه ۱۷ 
دی ماه تعداد فوتی روزانه کرونا به ۱۹ نفر و پس از ۲۲ 
ماه رسید. همچنین روز شنبه ۲۵ دی ماه شمار تلفات 
کرونا به ۱۸ نفر رسید. آخرین بار ۱۶ اسفند سال ۹۸ شمار 

فوتی کرونا زیر ۲۰ نفر )۱۷ نفر( اعلام شده بود.
همچنین ۱۸ دی ماه پس از ۶۱۴ روز شمار موارد مبتلایان 
شناسایی شده سه رقمی شد و به ۷۰۱ نفر رسید. اما از روز 
یکشنبه )۱۹ دی ماه( تاکنون موارد شناسایی افزایشی شد 
و به مدار چهار رقمی بازگشت. واکسیناسیون سراسری از 
۲۲ بهمن سال گذشته در کشور آغاز شد. ویروس کرونا 
از اوایل اسفند ۹۸ در کشور شیوع یافت و تا کنون پنج 

خیز را پشت سر گذاشته است.
آغاز شد  ابتدای تیر ماه در کشور  از  خیز پنجم کرونا 

و وزارت بهداشت هشتم مهر ماه از عبور این خیز از 
کشور خبر داد. این خیز در ۲۸ مرداد و هفتم مهر ماه 
به ترتیب شمار تلفات از یکصد و ۱۲۰ هزار نفر عبور کرد. 
همچنین رکورد تلفات روزانه کرونا در این مدت چندین 
بار شکسته شد و روز دوم شهریور ماه با ۷۰۹ مورد مرگ 
روزانه به بالاترین شمار تلفات از ابتدای شیوع کرونا در 

کشور رسید.
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی روز یکشنبه 
ایران  در  کرونا  اومیکرون  سویه  مشاهده  ماه  آذر   ۲۸
را تایید کرد. بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و 
»در  گفت:  ماه  دی  پنجشنبه ۳۰  روز  پزشکی  آموزش 
از دو هزار  تاکنون بیش  انجام شده  نمونه برداری های 
مورد مثبت ابتلا به ویروس اومیکرون در کشور شناسایی 

شده است.«
محققان آفریقای جنوبی گونه ای جدید از ویروس کرونا را 
شناسایی کردند که با عنوان B.۱.۱.۵۲۹ شناخته می شود 
بهداشت  سازمان  است.  چندگانه  جهش های  دارای  و 
نگران  گونه  عنوان یک  به  را  گونه جدید  این  جهانی، 
کننده معرفی و بر اساس ترتیب الفبای یونانی، آن را 
»اومیکرون« نام گذاری کرده است. کرونا تا کنون چهار 
جهش ژنتیکی خطرناک شامل آلفا، بتا، گاما و دلتا داشته 
و اومیکرون جدیدترین نسخه جهش یافته این ویروس 

است.

دادستان کل   - منتظری«  »محمدجعفر  حجت الاسلام 
درباره  سؤالی  به  پاسخ  در  گفت وگویی  در  کشور- 
رسیدگی به تخلفات بورسی و گلایه سهامداران از عدم 
رسیدگی به تخلفات آشکار بورس اظهار کرد: مشکلات 
تخلفاتی  از  ناشی  دسته  یک  است؛  دسته  دو  بورس 
است که صورت گرفته بوده است و اکنون نیز احتمالًا 
ادامه دارد لذا باید با این تخلفات برخورد شود، انتظار ما 
نیز از دولت، دستگاه و بخش های اقتصادی این است 

که واقعاً با این تخلفات برخورد شود 
که ان شاءالله برخورد نیز خواهد شد.

از  بخشی  کشور  دادستان کل 
از  ناشی  هم  را  بورس  مشکلات 
فعل و انفعالات سیاسی، اقتصادی 
روی  که  دانست  بین المللی  و 

گفت:  و  می گذارد  تأثیر  بورس 
این گونه موارد مذکور دست 

کسی نبوده است که بگوییم به دلیل عدم 
مجرمانه صورت  اقدامات  یا  همکاری 
حرکتی  مثال  به طور  است  گرفته 
می شود  انجام  دنیا  از  نقطه ای  در 
روی می دهد که  یا مسئله سیاسی 
ناگهان اثر مثبت یا منفی روی بورس 
طبیعی  موارد  این  و  دارند 

است.

شناسایی بیش از 16هزار و 7۵0 بیمار جدید در شبانه روز گذشته؛

طغیان ناگهانی کــرونا در کشور

در  علوم-  وزیر  -معاون  پور«  داداش  »هاشم 
مراسم تکریم و معارفه رئیس دانشگاه بناب 
بازگشایی دانشگاه ها  برای  گفت که، شرایط 
ملی  ستاد  مصوبات  تمامی  و  است  آماده 
کرونا اجرا می شود. داداش پور با اشاره به روند 
مناسب واکسیناسیون در جامعه دانشگاهی، 
اظهار کرد: طبق آمارهای اخذ شده از ستاد ملی 
دانشجویان کشور  از  کرونا، حدود ۸۰ درصد 

علیه کرونا واکسینه شده اند و با ابلاغ مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، کلیه دانشگاه ها در 
حال آماده سازی هستند و به سمت از سرگیری کامل آموزش حرکت می کنند.

رئیس سازمان امور دانشجویان کشور با بیان اینکه شادابی و پویایی به دانشگاه ها باز خواهد 
گشت، ادامه داد: آمادگی های لازم در همه  مراکز دانشگاهی کشور فراهم شده و به مرور 
زمان مشکلات احتمالی نیز حل شده و شاهد حضور دانشجویان خواهیم بود. گفتنی است؛ 
در این مراسم حکم مجتبی عباسیان به  عنوان سرپرست دانشگاه بناب از سوی وزیر علوم، 

تحقیقات و فناوری به وی اعطا شد.

»سعید کریمی« - معاون درمان وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی- با اشاره به اینکه پیک 
خاطر  است،  افزایش  حال  در  اومیکرون  سویه 
و  بوده  شدید  سویه  این  سرایت  کرد:  نشان 
بیمارستان های کشور ضمن آمادگی کامل، باید 
دستگاه های اکسیژن، ونتیلاتور و همچنین دارو 
به میزان کافی در دسترس داشته باشند. با توجه 
به گسترش سویه اومیکرون، نگرانی از افزایش 

موارد بستری و ایجاد پیک جدید در هفته های آینده وجود دارد.
معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تصریح کرد: تنها نگرانی ما رعایت نشدن 
دستورالعمل های بهداشتی توسط مردم است و اگر شرایط بدون رعایت پروتکل های بهداشتی 
بدین منوال ادامه یابد در هفته های آتی شاهد افزایش آمار بستری و مرگ و میرها خواهیم بود.
کریمی بر لزوم اهتمام مردم به واکسیناسیون تأکید کرد و ادامه داد: مقاومت در برابر اومیکرون 
با تزریق دوز اول و دوم فقط ۱۰ درصد است، اما دوز سوم سبب می شود تا مقاومت در برابر این 

سویه به ۸۰ درصد برسد.

»رئیس سازمان امور دانشجویان کشور« پاسخ داد:

چند درصد دانشجویان علیه کرونا 
واکسینه شدند؟

»معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی«:

شاهد افزایش آمار بستری و مرگ و میرها 
خواهیم بود

بهداشت و سلامتآموزش

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه شهیدان محمدرضا، 
مرتضی و حسن کارور که والده گرامی شان نیز در هشتم 
بهمن ماه ۱۴۰۰  به شهیدانش پیوست را گرامی می دارد

»دادستان کل کشور« مطرح کرد:

انتظار ما از دولت برخورد با تخلفات بورسی است

حقوق و قضا
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اجتماعی

بورس

»رییس سازمان خصوصی سازی« خبر داد:
سود سال 99 سهام عدالت تا پایان 

سال 1400 پرداخت می شود
»حسین قربان زاده« - رییس سازمان خصوصی سازی- در 
گفت و گویی به آخرین وضعیت پرداخت سود سال ۹۹ 
افزود:  و  کرد  اشاره  به حساب سهامداران  عدالت  سهام 
تاکنون رقم کلی نهایی و زمان واریز آن مشخص شده 
پایان  تا  احتمالا  شده  انجام  محاسبات  براساس  است. 
سال رقمی حدود ۶۰۰ هزار تومان به حساب هر سهامدار 

پرداخت شود.
دارای  که  میلیون سهامداری  کرد: ۴۹  اعلام  قربان زاده 
سهام عدالت هستند، بعد از ابلاغ رهبر معظم انقلاب 
انتخاب  به  قادر  بورس  عالی  شورای  نامه  آیین  نیز  و 
بعد  بودند.  غیرمستقیم  و  مستقیم  مدیریت  روش  دو 
مستقیم  سهامداران  مدیریت،  روش  نوع  انتخاب  از 
سهامداران  و  پذیر  سرمایه  های  شرکت  سهامدار  خود 
گذاری  سرمایه  های  شرکت  سهامدار  غیرمستقیم، 

استانی شدند.
وی بیان داشت: شرکت های سرمایه پذیر دارای سهامداران 
غیربورسی  و  بورسی  های  شرکت  دسته  دو  به  عدالت 
تقسیم می شود که شرکت های بورسی دارای ۳۶ شرکت 
بورسی و شرکت های غیربورسی شامل ۱۳ شرکت هستند. 
سود سال ۹۹ سهام عدالت شرکت های غیر بورسی حدود 
۲ هزار و  ۸۰۰ میلیارد تومان و سود شرکت های بورسی 

رقمی حدود ۲۹ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان است.
قربانزاده در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه پرداخت سود 
پایان سال جاری  تا  به حساب مشمولان  سهام عدالت 
حتمی است یا خیر، گفت: اقدامات لازم انجام شده است 
به  جاری  سال  پایان  تا   ٩٩ سال  عدالت  سهام  سود  تا 

حساب سهامداران پرداخت شود.

نگاه

در شرایط حال حاضر کشور ما که بیکاری یکی از معضلات 
اصلی محسوب می شود، حمایت از صنایع دستی می تواند 
بحران فوق مورد توجه  از  برون رفت  از روش های  یکی 
قرار بگیرد. صنایع دستی ایران، بعنوان صنعتی مستقل 
و بومی، شاخص ترین هنر کاربردی ایران و یکی از سه 
قطب برتر صنایع دستی جهان، ریشه های عمیق و استوار 

در فرهنگ غنی و بارور ایران اسلامی داشته است. 
بطور کلی از نقش صنایع دستی در اقتصاد ایران می توان 
به ایجاد شغل، کمک به توسعه اقتصادی، سرمایه گذاری 
اندک و بهره وری بالا، اشاره کرد. بدلیل ویژگی های خاص 
فراوان  تنوع  آموزش،  قابلیت  آسانی  از جمله  این هنر 
ارزان، سهولت  رشته های آن، فراوانی منابع مواد اولیه 
ایجاد مراکز تولید، بی نیازی به سرمایه های کلان، وجود 
ارزش افزوده بالا، نداشتن آلاینده های زیستی و محیطی 
و... می توان آن را مهمترین صنعت اشتغال زا و به عبارتی 

مکمل اقتصاد جامعه و کشور دانست. 
زمینه های  از  یکی  بعنوان  صنایع دستی  همچنین 
فعالیت های اجتماعی و اقتصادی در جوامع مختلف، 
عامل بسیار موثری در توسعه همه جانبه کشورهای در 
حال رشد شناخته شده است. بنابراین با اهمیت دادن به 

رشته های مختلف صنایع دستی و احیای آن ها، می توان 
علاوه بر حفظ میراث و فرهنگ غنی هنری کشورمان، 
اقتصاد خارجی کشور را بالا برد و همچنین با معضل 

بیکاری درون کشور نیز مبارزه کرد. 
تاثیر  بیان کرد که صنایع دستی  این طور  پس می توان 
زیادی بر اقتصاد، اشتغال، صادرات، گردشگری و فرهنگ 
امکانات گسترده ای که در زمینه  با  امروزه  دارد.  کشور 
کشورهای  به  صنایع دستی  صادرات  و  داخلی  فروش 
بخش  در  نیرو  این  برای  می توان  دارد،  وجود  خارجی 
کشاورزی شغل و درآمد ایجاد کرد و از مهاجرت بی رویه 

آنان به شهرها جلوگیری کرد. 
و  کشاورزان  روستاها،  از  زیادی  تعداد  حاضر  حال  در 
با پرداختن به صنایع دستی به درآمد  خانواده هایشان 
قابل توجهی دست یافتند که همین امر عامل مهمی در 
جلوگیری از مهاجرت آنان به شهرها بوده است. پس اگر 
بتوانیم همه ظرفیت های هنرهای دستی را شناسایی و 
احیا کنیم و به هنرمندان جوان اعتماد کنیم و همان 
ظرفیت های که در مورد سایر کالاها و تولیدات ایرانی 
داریم، مشمول آثار و تولیدات هنری هم کنیم، حتی با 
صرف هزینه ای به مراتب کمتر، در مورد اشتغال جوانان 

و رشد اقتصادی به موفقیت های بیشتری دست خواهیم 
یافت. 

باید به این نکته توجه کنیم، همان طور که محصولات 
کم کیفیت چینی صنایعی همچون کفش و پوشاک را 
نابود کرده، صنایع دستی جعلی و بی کیفیت چینی و یا 
تولیدات بی ارزش بازاری هنری، نیز در حال از بین بردن 
صنایع دستی اصیل ایرانی هستند که هر کدام می توانند 
ضمن ایجاد اشتغال و رشد اقتصادی، حامل پیام فرهنگ 
ایرانی هم باشند، لذا باید به این موضوع توجه جدی 

شود.
با توجه به توضیحات فوق به این نتیجه می رسیم که 
وظیفه دولت حمایت از هنرمندان صنایع دستی در تمام 
نقاط کشور است و نگاه دولت به صنایع دستی باید احیاء 
از کشور  ایران و خارج  تبلیغ و فروش در  ایرانی،  هنر 
و همچنین کارآفرینی برای جوانان کشور باشد و با رفع 
تحریم ها و گشایش در روابط ایران با دنیا، براحتی صنایع 
دستی ایران به تمام نقاط دنیا فروخته می شود. صنایع 
دولت  حمایت  به  نیاز  بین المللی  حضور  برای  دستی 
دارد. باید با برپایی نمایشگاه های مختلف در کشورهای 
اروپایی و جهان از جاذبه های این نمایشگاه ها برای تبلیغ 
آثار  این  فروش  و همچنین  ایرانی  دادن هنر  نشان  و 

هنری استفاده کرد.
در نتیجه تحول در صنایع دستی زمانی صورت می گیرد 
که بتوانیم بازاری مناسب برای فروش آن ها ایجاد کنیم. 
نگاه جامع و کامل همراه با مدیریت مدرن و جدی را 
رسیدن به این اهداف است و این نوع نگاه و مدیریت 
نتیجه مطلوب  به  را  برنامه ریزی های دقیق ما  در کنار 

می رساند.

صنایع دستی و اهمیتِ آن در اقتصاد کشور؛

از اشتغال زایی تا سرمایه گذاری اندک با بهره وری بالا

راه و مسکنصنعت اقتصاد کلان

روز گذشته در پیش خطبه نمازجمعه تهران، »احسان خاندوزی« -وزیر اقتصاد- گزارشی 
از جریان اقدامات این وزارتخانه ارائه کرد. وی با اشاره به اهمیت تعامل با کشورهای 
همسایه و منطقه گرایی اعلام کرد که به فاصله کمی از سفر رئیس جمهور به روسیه و 
طی مذاکرات صورت گرفته اخیرا نامه ای به وزارت اقتصاد رسیده که بیانگر اختصاص 
اولین خط اعتباری از روسیه برای نیروگاه سیریک است و در ادامه تخصیص های 

دیگر انجام خواهد شد.
خاندوزی با اشاره به این که در ماه های گذشته طی اقدامات انجام شده از سوی 
دولت با وجود این که هنوز توافقی در مذاکرات هسته ای صورت نگرفته، افزایش 
ملموسی در صادرات نفت ثبت شده است، گفت که فروش نفت و میعانات 
آن نسبت به ماه پایانی دولت گذشته ۴۰ درصد رشد کرده که بیانگر رویکرد 

فعالانه است.
وی در بخشی از اظهارات خود به جریان پرداخت وام های آسان تر به مردم اشاره 
کرد و افزود: طی پیگیری های صورت گرفته مقرر شد که اعطای تسهیلات با روش 
اعتبارسنجی و به عبارتی خوش حسابی صورت بگیرد که مردم بتوانند از همان بانکی 
که حقوق خود را دریافت می کنند بدون داشتن ضامن و به استناد اعتبارسنجی 

تسهیلات دریافت کنند. 

»رحیم زارع« -سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه سال 1401- مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگویی با اشاره به آخرین تصمیمات برای حذف ارز ترجیحی 
در مجلس، گفت: در آخرین جلسه ای که اعضای کمیسیون با رئیس مجلس 
داشتیم مقرر شد تا مسئولان دستگاه های اجرایی با حضور در جلسات کمیسیون  

برنامه های خود را برای حذف این ارز به صورت مکتوب به مجلس ارائه کنند.
وی ادامه داد: دستگاه های متولی باید برنامه های خود را به صورت صریح و شفاف 
اعلام کنند و بگویند این یارانه ای که می خواهند از حلقه اول حذف کنند و به حلقه 
آخر یعنی مصرف کننده بدهند  را چگونه می خواهند مدیریت کنند. نماینده آباده در 
مجلس با بیان اینکه تاکنون تصمیمی درباره حذف ارز 4200 تومانی در مجلس و 
کمیسیون اتخاذ نشده است، ادامه داد: دغدغه نمایندگان درباره ارز 4200 تومانی نحوه 
اجرا و مدیریت این کار است که باید دولتی ها مجلس را در این زمینه قانع کنند. 
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه سال 1401 مجلس با اعلام اینکه رئیس مجلس 
نیز تاکنون جلساتی را با رئیس جمهور و معاون اول وی برای بحث حذف ارز 4200 
تومانی داشته است، اظهار کرد: در جلسه ای که اعضای کمیسیون با رئیس مجلس 
داشتند وی گزارشی نیز در این زمینه به نمایندگان ارائه کرد و البته اعضای کمیسیون 

نیز اصرار داشتند که باید دولت برنامه های خود را به صورت مکتوب ارائه کند.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد که، کریدور شمال- جنوب با تکمیل ۱۶۵ کیلومتر 
مسیر ریلی رشت به آستارا فعال خواهد شد. »رستم قاسمی« که در سفر به استان 
گیلان به سر می بُرد، افزود: از بندرشهید رجایی در استان هرمزگان تا رشت در استان 
گیلان اتصال ریلی وجود دارد اما با هدف اتصال به منطقه قفقاز، روسیه و اروپا 
۱۶۵ کیلومتر راه آهن رشت - آستارا باید ساخته شود تا بتوانیم به راه آهن جمهوری 

آذربایجان وصل شویم.
وزیر راه و شهرسازی اتصال ریلی در محور ذکر شده را موجب تحول اساسی در کریدور 
شمال - جنوب اعلام کرد و گفت: احیای این کریدور دستور کار رئیس جمهوری در 
سفر به روسیه نیز بوده است و انتظار داریم به زودی با اختصاص بودجه کارگاه ها برای 
ساخت این مسیر فعال شوند. برای پروژه های راه و راه آهن در استان گیلان مبلغ 
مناسبی اختصاص یافت. بر اساس اعلام رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی ۲هزار 
۱۷۶ میلیارد تومان اعتبار برای راه های گیلان اعم از ریلی و آزادراهی در سفر سید 
ابراهیم رئیسی رییس جمهور پیش بینی شد. گفتنی است؛ طبق برنامه، خط ریلی 
از بنادر جنوبی )بندرعباس و چابهار( به بنادر شمالی )آستارا( و از آنجا به جمهوری 
آذربایجان و روسیه و کشورهای اروپایی می رسد و هم اینک قطعه بندرعباس تا رشت 

در حال بهره برداری و خط رشت-کاسپین-آستارا نیز در دست اجراست.

جلسات »قالیباف« با »رئیسی« 
درباره حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی

احیای کریدور شمال- جنوب با تکمیل 
۱۶۵ کیلومتر ریل رشت به آستارا

اختصاص اولین خط اعتباری
 روسیه برای نیروگاه سیریک

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »رضا غضنفرپور«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم
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استان ها
هرگونه علائم سرماخوردگی نشانه امیکرون است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز اعلام کرد: افراد هرگونه علائم شبه سرماخوردگی را نشانه امیکرون بدانند و 
ضمن شروع درمان، خود را قرنطینه کنند، افراد تا بهبود کامل همانند سویه قبلی در خانه های خود بمانند تا 

از شیوع این بیماری جلوگیری و زنجیره انتقال قطع شود.

کرج

عبادی  نماز  خطبه های  در  همدانی  حسینی  آیت الله 
سیاسی جمعه هشتم بهمن ماه در مصلای بزرگ امام 
خمینی )ره( کرج با اشاره به چهاردهم بهمن ماه مصادف 
با اول ماه رجب و سال گشت ولادت پر خیر و سرور امام 
باقر علیه السلام در سال ۵۷ قمری در مدینه منوره، بیان 
داشت: امام باقر علیه السلام در فضایل انسانى و علم و 
مقامات معنوی، بر همه برادرانش برترى داشت و بعد از 

امام سجاد علیه السلام به مقام امامت رسید.
وی با تأکید بر اینکه در بیانیه »گام دوم« حضرت آقا به 
علم و تولید علم و پژوهش و امثال این ها تذکر داده اند 
که سیره عملی امام باقر علیه السلام می تواند بهترین 
الگوی برای نسل جوان دانش پژوه در این زمینه باشد، 
اظهار داشت: در بیانیه »گام دوم« به جنبه های تربیت 
دینی و معنویات هم توجه شده تا عالمی آخرت گرا، 
کمال طلب و متوجه به حیات معنوی تربیت شود که 
در سیره علمی امام باقر علیه السلام به این مهم هم 

توجه شده است.
رئیس شورای فرهنگ عمومی استان البرز بابیان اینکه 
دوازدهم بهمن سال گشت ورود امام به ایران و آغاز 
متن  در  شما  همه  الحمدالله  گفت:  است،  فجر  دهه 
جریان انقلاب بوده و هستید و اینکه انقلاب اسلامى در 
طول این ۴۳ سال فراز و نشیب هاى بسیار و همچنین 
تهدیدها و فرصت هاى زیادى را به خود دیده است؛ اما 
چون این حرکت، الهى و با نیت خالص شروع شد و 
برای تحقق آن خون های پاکی بر زمین ریخته شد از 
همه آن پیچ های خطرناک به فضل الهی عبور کرده و 
این توانمندى را پیداکرده تا بتواند تهدیدها را به فرصت 

تبدیل کند.
آیت الله حسینی همدانی ادامه داد: البته تهدیداتی در 
پیش رو قطعاً وجود دارد که یکى از بهترین راهکارها 
برای خنثى سازى مخاطرات و تهدیدات، استفاده مناسب 
جهت  فرصت ها  بهترین  از  یکى  و  فرصت هاست  از 
زنده نگه داشتن و انتقال مفاهیم بلند نهضت اسلامى، 
اگر  که  است  فجر  دهه  ایام الله  بزرگداشت  و  تکریم 
برنامه ریزی مناسب صورت گیرد این ظرفیت را دارد که 

حرکت به سمت تحقق آرمان های انقلاب اسلامی را 
سرعت بیشتری ببخشد. لذا هدف برگزارکنندگان 

جشن های این دهه غیر از شادی و نشاط که 
باید حتماً شادی و نشاط هم باشد باید این 

مختلف  قالب های  در  بتوانند  که  باشد 
بخصوص فرهنگی و هنری دستاوردهای 
و  اغراق  بدون  را  اسلامی  انقلاب 
زیاده گوئی به مردم و به ویژه نسل جوان 

برسانند.
زیر  به شدت  امروز  اینکه  بابیان  وی 

بمباران شبهات و تحریفات و شایعه پراکنی و 
دروغ سازی ها هستیم و راهکار 

که  است  همان 
حضرت آقا مدتی 

آن  روی  است 
ند  ر ا د کید تأ

یعنی »جهاد 
 » تبیین

است، گفت: همه به اندازه خودشان باید جلوی تحریف 
واقعیات را بگیرند. در این جشن ها باید یاد و خاطره 
کسانی که حبس و زندان و شکنجه و تبعید شدند و 
بخصوص شهدای انقلاب و ایثاری که خانواده های آنان 
و فعالان آن دوره کردند را زنده نگهداشت و با آرمان های 
انقلاب تجدید پیمان کرد و عهد دوباره بست. برگزاری 
جشن ها باید مردمی و باسلیقه خودشان برگزار شود و 
باید نوجوانان و جوانان حضور پررنگ تر و  تا می شود 

فعال تری داشته باشند.
خطیب نماز جمعه کرج بابیان اینکه نباید به دشمنان 
اگر  که  داد  را  کینه هایشان  بروز  فرصت  انقلاب 
اسلام  برعلیه  ببینند  روزنه ای  و  فرصت  کوچک ترین 
شاهد  خودتان  شد:  یادآور  می کنند،  اقدام  انقلاب  و 
حرکت های مذبوحانه آنان هستید. یک روزنه پیدا کنند 
و یک فرصت چندثانیه ای پیدا کنند سریع زهر خودشان 
را می ریزند. گمان می کنند باور و اعتقاد مردم را می توانند 
با چند لحظه و صحنه خدشه دار بکنند که هرگز این طور 

نیست.
باور  اینکه  بابیان  ادامه  در  همدانی  حسینی  آیت الله 
مردم تغییر نمی کند اما دچار خدشه می شود؛ و آن وقتی 
است که ببینند آرمان ها و ارزش های اسلامی فراموش 
و شعارهای اولیه انقلاب نادیده گرفته می شود، گفت: 
امیدآفرینی  اینکه  به جای  غلطشان  عملکرد  با  عده ای 
کنند مردم را مأیوس می کنند. باید مواظب بود و دست 
نفوذی ها را که قبلاً رهبر معظم انقلاب خطر آن ها را تذکر 

داده بودند را قطع کرد.

وی بابیان اینکه گاهی نفوذی کاری می کند که آنچه 
مطلوب اوست را افراد موجه و مورد اعتماد بگویند، گفت: 
اگر به سخنان رهبری توجه نکنیم و با بیانات صریح 
ایشان در موارد خاص سلیقه ای رفتار کنیم، یا احترام 
لازم نسبت به جایگاه تعریف شده ولی جامعه را نداشته 
باشیم و خود ما قبل از دشمن، با بی توجهی به حرف و 
دستور ولی بی احترامی کرده 
باشیم، یعنی به دشمن 
که  داده ایم  فرصت 
اقدام کند و او را 
گستاخ کرده ایم 
ارزش ها  به  که 
بی احترامی کند.

رهبر  نماینده 
انقلاب  معظم 
استان  در  اسلامی 
اینکه  بابیان  البرز 
توجه  عده ای 
ندارند که سرشاخه 
نشسته اند و بن 
می برند و 

متأسفانه صداهایی هم که می توانند بلند باشند و با 
فریادشان روشنگری کنند و جلوی انحراف و تحریف را 
بگیرند با حرف های ظاهر شیرینی که باطنی از حنظل 
دارد جلوگیری می کنند، گفت: باید طبق شاخصه ها و 
الگوها عمل کنیم و الا برای ما هرروز مسئله ای درست 

می کنند و سر ما را گرم می کنند.
رئیس ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان البرز ادامه 
داد: در همین مسئله فوتبال و صعود به جام جهانی که 
جای تبریک دارد، قصد داشتند با بهانه تراشی هایی جلوی 
صعود را بگیرند که موفق نشدند که باتدبیری که شد این 
اتفاق افتاد. باید مواظب بود که خدای نکرده در زمین 
دشمن حرکت نشود؛ اما در مسائل غیر این موارد باید 
دقت کنیم که با دست خودمان زمینه انحراف جامعه را 
فراهم نکنیم. این صعود را هم که جای خوشحالی دارد 
و مردم را خوشحال کرد به همه عزیزان تبریک عرض 

می کنیم.
آیت الله حسینی همدانی در بخش دیگری با اشاره به 
ایران  موضع  گفت:  آن،  پیرامونی  اظهارت  و  مذاکرات 
دراین باره تا آنجا که بنده می دانم تغییری نکرده از اول 
شرط این بود که تحریم ها برداشته شود بعد مذاکره شود 
و تا امروز هم همین بوده و تغییری نشده؛ اما طرف 

مقابل دست وپا می زند که مسیر را تغییر دهد.
وی بابیان اینکه فکر می کنند بازهم تحریم ها نقشی 
دارند، گفت: آمریکا و اروپا اگر تا حالا نفهمیده باشند 
که تحریم ها مردم ما را مقاوم تر کرده که خیلی کودن 
بر سر  و خنگ هستند. شما هرچه که می توانستید 
ملت ما آوردید و تا جایی که ممکن بود تحریم کردید 
و دیگر چیزی نمانده اما مردم ما تمام سختی هایی که 
از ناحیه تحریم ها به آن ها رسیده را با زحمت و سختی 
و مشکلاتی که برای تک تک خانواده ها به وجود آمد 
و  مقاوم تر  هرروز  و  نشدند  تسلیم  و  کردند  تحمل 
مصمم تر شدند و نشانه این صلابت و عزت و عظمت 
را به زودی در روز ۲۲ بهمن با حضور چشمگیر مردم 

خواهید دید.
امام جمعه کرج در ادامه خاطرنشان ساخت: آنچه که 
به آمریکا و اروپا توصیه می کنیم که قبلاً هم گفتیم 
این است که نباید فرصت را از دست بدهید؛ وقت کشی 
به ضرر خودتان خواهد بود باید زودتر تصمیم خود را 
بگیرید. راهبردهای ایران مشخص است و مکرر اعلام 
کرده است و هیچ ابهامی ندارد. برگردید به همین راهبرد 

و زودتر کار را پیش ببرید.
وی در خاتمه با اشاره به نکته استانی تصریح کرد: با 
توجه به فصل سرما و گرفتاری هایی که سرما در بین 
مردم در جامعه ایجاد می کند که بعضی از افراد توان 
ندارند و گرمخانه هایی هم که در سطح شهر وجود دارد 
شاید کفاف ندهد، آن قسمتی که در مصلی برای کرونا 
در نظر گرفته شده بود و الآن قسمت بانوان هست برای 
نماز، در روزهای دیگر از دوستان مصلی و کسانی که در 
مصلی مشغول کار هستند تقاضا می کنیم که ان شاءالله 
آنجا را فراهم کنند و به صورت گرمخانه درآورند. در طول 
شبانه روز آن مقداری که مقدور هست را فراهم کنند و 
آخر هفته هم که نماز است در اختیار نماز باشد تا فصل 

سرما تمام شود.

»امام جمعه کرج« مطرح کرد:

مصلی کرج خانه گرم بی پناهان می شود

فردیس

»امام جمعه فردیس« مطرح کرد: 
اکومال به کجا وصل است؟ 

حجت الاسلام »سید ابراهیم 
جمعه  -امام  حسینی« 
شهرستان فردیس- با درخواست 
مسوولان  و  البرز  استاندار  از 
ذیربط برای رفع محرومیت های 
فردیس گفت: پروژه بیمارستان 
فردیس متوقف شده و کسی 

پاسخگو نیست.
حجت الاسلام سید ابراهیم حسینی امام جمعه شهرستان 
فردیس در خطبه های نماز جمعه با اشاره به مشکلات فردیس، 
کمک به رفع این محرومیت ها و مشکلات شهرستان را از 
استاندار البرز و مسوولان دستگاه های ذی ربط خواستار شد و 
افزود: جناب آقای استاندار محترم البرز مردم محروم فردیس 
را دریابید، برای مناطق محروم دنبال سیستان و بلوچستان 
نگردید، همین شهر فردیس از محروم ترین نقاط کشور است. 

وی با بیان اینکه در دیدارهای هفتگی با مردم، محرومیت های 
مناطق  محرومیت  به  می شود؛  مشهود  بیشتر  فردیس 
مختلف فردیس اشاره کرد و گفت: در بازدید از شهرک ارم، 
اشک بر چشمانم حلقه زد. آقای استاندار محترم و پرتلاش، 
عقب ماندگی این شهر جز با تلاش جهادی و مدیران جهادی و 

اتحاد همگانی میسر نیست.
پاسخگویی  و  پیگیری  عدم  به  فردیس  جمعه  خطیب 
این  بیمارستان  تنها  پروژه  توقف  به  نسبت  مسوولان 
شهرستان گلایه کرد و افزود: در مسئله بیمارستان کسی 
پاسخگو نیست و این زیبنده دولت انقلابی و مردمی آیت الله 

رئیسی نیست.
حجت الاسلام حسینی در بخش دیگریی از سخنانش نسبت به 
اهمال مسوولان در خصوص دریافت جریمه اکومال اعتراض 
کرد و یادآور شد: عدم پرداخت جریمه شهرداری توسط اکومال 
مورد اعتراض جدی مردم این شهرستان است. ۴۲ یا ۴۸ 
میلیارد؛ هر چقدر که حق این مردم است چرا نمی پردازند؟! 
مردم می گویند اینها به کجا وصل هستند؟! اگر یک مغازه دار 
از  برخی  او پلمپ نمی شد؟! متاسفانه  آیا مغازه  بود  ساده 
مسئولان دلشان خوش است که چند مراسم انقلابی در آنجا 
برگزار می کنند، بنده بعنوان امام جمعه شهرستان فردیس، 
بعنوان صدای مردم مظلوم شهرستان از مسئولان محترم بویژه 
از مقامات قضایی و شهرداری می خواهم در اسرع وقت در اخذ 

مطالبه مردم اقدام کنند.
وی خاطر نشان کرد: کوتاهی یا تسامح در خصوص موضوع 
اکومال را ظلم به مردم شهرستان می دانم و از نهادهای انقلابی 
می خواهم در این مکان مراسم برگزار نکنند و به آن رسمیت 

ندهند.
امام جمعه فردیس در ادامه با اشاره به نزدیک شدن به ایام الله 
دهه فجر، گفت: جشن انقلاب، شکرگزاری حاکمیت دین است. 
انقلاب اسلامی ایران طلوع مجدد دین پس از سال ها غروب 
و غربت بود. انقلاب اسلامی تحفه ای است که خدای تبارک و 
تعالی از عالم بالا برای ملت ما هدیه فرستاد. دشمنان با فشار 
اقتصادی، جنگ رسانه ای و نفوذ  بین عناصر حاکمان و فعالان 
سیاسی و فرهنگی تلاش می کنند که به مردم القا کنند از 
انقلاب و انقلابی گری پشیمان و خسته اند. در این راستا وظیفه 
آحاد مردم، روحانیون، فعالان فرهنگی و اجتماعی دفاع از نظام 

اسلامی و تبیین دستاوردهای انقلاب است .

مریم آقانوری

  خبرنگار

امام  بزرگ  بهمن ماه در مصلای  نماز عبادی سیاسی جمعه هشتم  آیت الله حسینی همدانی در خطبه های 

خمینی )ره( کرج با اشاره به چهاردهم بهمن ماه مصادف با اول ماه رجب و سال گشت ولادت پر خیر و سرور امام 

باقر علیه السلام در سال ۵۷ قمری در مدینه منوره، بیان داشت: امام باقر علیه السلام در فضایل انسانى و علم و 

مقامات معنوی، بر همه برادرانش برترى داشت و بعد از امام سجاد علیه السلام به مقام امامت رسید.
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فرهنگی
افزایش خطرناک پله ای مبتلایان به امُیکرون!

رئیس مؤسسه ملی تحقیقات سلامت اعلام کرد: طی دو هفته آتی رقم مبتلایان به اُمیکرون به بالای ۳۰ هزار 
عدد ابتلا در روز خواهد رسید و معنی این موضوع این است که ما به زودی در آستانه پیک ششم کرونا قرار 
خواهیم گرفت. بر اساس نظرات دانشمندان نباید در کوتاه مدت به پایان کرونا خوش بین باشیم. تا زمانی که 
همه گیری در همه کشورها کنترل نشود کرونا از بین نخواهد رفت و نباید امیدی به پایان کرونا داشته باشیم.

سینما و تئاترکتاب و ادبیات موسیقی

سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر پس از یک دوره برگزاری مجازی به علت شرایط 
کرونا، به صورت حضوری برگزار خواهد شد. پوستر این جشنواره با طراحی امید عسگری 
ظهر چهارشنبه )ششم بهمن ماه( با حضور محمود سالاری، معاون هنری رونمایی شد. 
این دوره از جشنواره به صورت رقابتی )جایزه باربد( و غیررقابتی برگزار می شود. بازگشت 
بخش رقابتی جشنواره پس از چند دوره تعطیلی، از سال گذشته )دوره سی و ششم( 
رخ داد. بخش رقابتی جشنواره به صورت باکلام و بی کلام در بخش های موسیقی 
)دستگاهی، نواحی، کلاسیک غربی، تلفیقی، پاپ، معاصر و ارکسترال ایران، کودک( و 
ناشر برگزار می شود. در سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر بخش آهنگسازی نیز 
اضافه شده است. سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر به دبیری حسن ریاحی و ریاست 
محمد اله یاری برگزار می شود. اله یاری هم اینک سرپرست دفتر موسیقی است و حسن 
ریاحی پیش از این در دوره های نوزدهم تا بیست و یکم و دوره های بیست و ششم تا 

سی و یکم و در دوره سی وششم دبیر جشنواره بین المللی موسیقی فجر بود.
 ـجشنواره   ـبه مناسبت وفات حضرت زینب )س(  در روزهای ۲۷ و ۲۸ بهمن ماه 
موسیقی فجر برنامه ای نخواهد داشت و مراسم اختتامیه هم ۲۹ بهمن خواهد بود. 
برگزیدگان بخش های تخصصی جشنواره همچون جایزه باربد، موسیقی و رسانه و جایزه 

ترانه در اختتامیه این رویداد معرفی و تجلیل می شوند.

رئیس دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران از فروش ۵۶۳ هزار و ۹۵۴ نسخه کتاب تا پایان 
پنجمین روز از دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران خبر داد. »علی رمضانی« -رئیس دومین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران- با بیان این که مردم در مدت پنج روز از نمایشگاه ۵۶۳هزار و 
۹۵۴ نسخه کتاب خریدند، گفت: ارزش این کتاب ها ۳۷۰میلیارد و ۱۵۲ میلیون و ۵۲۳ هزار 
و ۳۱۶ ریال است. رمضانی ادامه داد: ۹۹هزار و ۷۳۸ سفارش در پنل ناشران ثبت شده است 
که از این تعداد ۷۳هزار و ۵۲ سفارش تحویل شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران شده 

و مابقی به تعداد ۲۵هزار و ۱۳۰ سفارش در انتظار ارسال است.
رئیس دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران با تاکید بر این که مردم خرید و انتخاب کتاب 
را برای روزهای پایانی نمایشگاه موکول نکنند، اظهار کرد: در این دوره پاکت های استانداردی 
برای بسته بندی کتاب ها در نظر گرفته شده تا کتاب ها سالم به دست مخاطبان برسد. 
همچنین باجه های سیار و ثابت در تهران و مراکز استان های پرتراکم )به لحاظ حضور ناشران( 
برای خدمت رسانی بهتر به ناشران در نظر گرفته شده است. بر اساس این خبر، علاقه مندان 
می توانند تا دهم بهمن ماه با مراجعه به سایت ketab.ir کتاب های مورد نظر خود را براساس 
جست وجوی های پیش بینی شده )دسته بندی های موضوعی، دسته بندی های ناشران و 
دسته بندی های پیشرفته( ثبت و خریداری کنند. دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران از 

سوم بهمن ماه آغاز شده و تا دهم بهمن ماه 1400 ادامه خواهد داشت.

فیلم کوتاه کشتار روز تهران به کارگردانی حسام حمیدی در بخش بازار جشنواره ی 
کلرمون به نمایش در می آید. حسام حمیدی به تازگی جایزه بهترین کارگردانی را از 
فستیوال معتبر ریودوژانیرو دریافت کرده است. کلرمون فرانسه به عنوان مهمترین 
جشنواره تخصصی فیلم کوتاه جهان شناخته می شود که بزرگترین بازار فیلم کوتاه را 

نیز در اختیار دارد.
هر سال در این فستیوال بیش از ۴۵۰ فیلم از میان چندین هزار اثر رسیده انتخاب 
می شود که در ده ها سالن سینما به نمایش در می آیند. کلرمون از لحاظ عددی نیز 
رکوردهای عجیبی در اختیار دارد. در سال ۲۰۱۷ میلادی و در سی و نهمین دوره خود با 
ثبت حضور ۱۶۰ هزار تماشاگر و بیش از چهار هزار دست اندرکار صنعت سینما، عنوان 
یکی از پر ازدحام ترین فستیوال های سطح جهان را به خود اختصاص داد، که با توجه 

به ماهیت اختصاصی آن برای فیلم های کوتاه آماری شگفت انگیز است.
حمیدرضا کرمی، مهران آتش زای، روزبه سینکی، مهرنوش سلیمی، فواد امیری و 
حسین تهرانی در کشتار روز تهران ایفای نقش کرده اند. دیگر عوامل این فیلم عبارتند از: 
مدیر فیلمبرداری: وحید ابراهیمی،تدوین: مهرداد اکبری، مجری طرح: دنا رسام، مشاور 
روانشناسی فیلمنامه: هدی تهرانی، مدیر صدابرداری: امیر شاهوردی، صداگذاری: عرفان 

ابراهیمی، طراح گریم: مهرنوش سلیمی، طراح لباس: کوثر خرّم.

نمایشگاه مجازی چقدر کتاب
 فروخته است؟

»کشتار روز تهران« 
در کلرمون فرانسه

سی وهفتمین  جشنواره موسیقی
 فجر در یک نگاه

خبر

۲۵0 هزار تومان یارانه برای دانشجویان و طلاب؛
بازگشایی مجدد سامانه ثبت نام 

یارانه خرید کتاب
»محمد خلج« - معاون اداری و مالی دومین نمایشگاه 
مجازی کتاب تهران- گفت: با توجه به تماس های مکرر 
اعضای هیئت علمی،  و  دانشجویان، طلاب  استقبال  و 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  فرهنگی  امور  معاونت 
اعتبار یارانه خرید کتاب ویژه این گروه ها را افزایش داد. 
این  به  کتاب  خرید  اعتباری  یارانه  ثبت نام  سامانه  لذا 
نشانی مجددا برای ثبت نام علاقه مندان در دسترس قرار 

گرفته است. 
روزهای  در  این که  به  توجه  با  کرد:  تاکید  خلج  محمد 
پایانی دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران قرار داریم 
دانشجویان، طلاب و اعضای هیئت علمی هرچه سریع تر 
نسبت به ثبت نام و خرید کتاب اقدام کند. یارانه خرید 
ملی  کد  به  خرید«  »اعتبار  به صورت  کتاب(  )بن  کتاب 
متقاضیان اختصاص پیدا می کند و برای ثبت نام نیاز 
به واریز وجه نیست و سهم خریدار از یارانه اعتبار خرید 

کتاب هنگام خرید کتاب محاسبه و کسر می شود. 
برای  کتاب  خرید  اعتباری  یارانه  سقف  کرد:  بیان  وی 
این  از  که  است  تومان  هزار   ۲۵۰ طلاب  و  دانشجویان 
مقدار ۱۵۰ هزار تومان سهم مشارکت دانشجویان و طلاب 
بوده و ۱۰۰ هزار تومان نیز سهم معاونت امور فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با مشارکت بانک صادرات 
ایران است. سقف یارانه اعتباری خرید کتاب برای اعضای 
هیئت علمی نیز ۵۰۰ هزار تومان است که از این مقدار 
هزار   ۲۵۰ و  علمی  هیئت  عضو  تومان سهم  هزار   ۲۵۰
تومان نیز برعهده معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی با مشارکت بانک صادرات ایران خواهد بود.

جشنواره

فجر-  فیلم  -دبیر چهلمین جشنواره  نقاش زاده«  »مسعود 
»مسعود جعفری جوزانی« )نویسنده، کارگردان و تهیه کننده(، 
»مجید انتظامی« )آهنگساز(، »شهاب حسینی« )بازیگر و 
تهیه کننده(، »محمدعلی باشه آهنگر« )نویسنده و کارگردان(، 
»محمد داوودی« )مدیر فیلمبرداری(، »مهدی سجاده چی« 
)فیلمنامه نویس( و  »پژمان لشکری پور« )منتقد و تهیه کننده( 
سیمرغ  سودای  بخش  هیٲت داوران  اعضای  عنوان  به  را 

چهلمین جشنواره فیلم فجر معرفی کرد.
مدرک  دارای  ملایر،  متولد ۱۳۲۷  مسعود جعفری جوزانی 
ایالتی  دانشگاه  از  فیلمسازی  رشته  در  ارشد  کارشناسی 
سانفرانسیسکو است. جعفری جوزانی، چهره ماندگار سینمای 
ایران و از پیشتازان سینمای پس از انقلاب است. فیلم های 
سینمایی جاده های سرد، شیر سنگی، در مسیر تندباد، بلوغ و 
سریال عظیم تلویزیونی در چشم باد  از آثار مهم این سینماگر 
است. جعفری جوزانی به عنوان یک چهره  دانشگاهی سابقه 
تدریس در رشته سینما و گرافیک در آمریکا و همچنین 
تدریس در دانشکده هنر دانشگاه تهران، دانشکده صدا و سیما 

و مدرسه فیلمسازی باغ فردوس را دارد. 
مجید انتظامی متولد ۱۳۲۶ تهران و دانش آموخته کنسرواتوار 
برلین است که پس از بازگشت به ایران در ارکستر سمفونیک 
تهران استخدام شد و تدریس در دانشگاه تهران و هنرستان 
عالی موسیقی را از همین سال آغاز کرد. او برای بیش از صد 
اثر سینمایی موسیقی متن نوشته  و با دریافت ۴ سیمرغ 
بلورین از رکوردداران کسب این جایزه در رشته موسیقی فیلم 
است. انتظامی از برگزیدگان هشتمین همایش چهره های 
ماندگار در سال ۱۳۸۹ است و در سال ۱۳۹۳ به عنوان جهادگر 

عرصهٔ فرهنگ و هنر نشان افتخار دریافت کرده  است.
سیدشهاب الدین حسینی متولد ۱۳۵۲ در تهران است که در 

رشته روانشناسی تحصیل کرده و از سال ۱۳۷۷ فعالیت خود 
را بطور حرفه ای در عرصه تئاتر و تلویزیون و سینما آغاز کرد. 
این بازیگر تحسین شده در مجامع و جشنواره های مختلف 
جهانی، برای آثاری چون »درباره الی«، »جدایی نادر از سیمین« 
و »فروشنده« در  سال های اخیر، علاوه بر بازیگری، در عرصه 
کارگردانی و نیز تهیه کنندگی و تولید مشترک با کشورهای 

خارجی فعالیت کرده است.
حسینی در سال ۱۳۸۷ با بازی در فیلم سوپر استار جایزهٔ 
سیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش اول مرد جشنواره فیلم 
فجر را دریافت کرد. وی در جشنواره فیلم کن ۲۰۱۶ با ایفای 
نقش در فیلم فروشنده به کارگردانی اصغر فرهادی، توانست 
خود  به  را  کن  فیلم  جشنواره  مرد  بازیگر  بهترین  جایزهٔ 
اختصاص بدهد. همچنین او خرس نقره ای بهترین بازیگر مرد 
جشنواره بین المللی فیلم برلین ۲۰۱۱ را به همراه گروه بازیگران 

فیلم جدایی نادر از سیمین کسب کرد.
محمدعلی باشه آهنگر متولد ۱۳۴۱ در دزفول،  دانش آموختهٔ 
رشته سینما )گرایش کارگردانی( از دانشکده سینما و تئاتر 
دانشگاه هنر است و فعالیت  هنری خود را با ساخت و بازی 

در چند نمایش آغاز کرد. او نویسندگی و کارگردانی چندین 
فیلم کوتاه، مستند، سریال تلویزیونی و چند فیلم سینمایی 
در کارنامه دارد و برای فیلم های سینمایی فرزند خاک، ملکه و 
سرو زیرآب مورد تحسین واقع شده و جوایز متعددی دریافت 
کرده است. در شانزدهمین جشن خانهٔ سینما، فیلم ملکه 
برندهٔ ده تندیس، از جمله بهترین فیلم، بهترین بازیگر مرد، 

بهترین کارگردانی، بهترین فیلم برداری و بهترین تدوین شد.
فیلمبرداری  مدیر  تهران،   ۱۳۳۷ متولد  داوودی  محمد 
از  و سینماست.  تلویزیون  عالی  مدرسه  دانش آموخته  و 
فعالیت های او علاوه بر فیلمبرداری آثاری چون »رنگ خدا« 
به کارگردانی مجید مجیدی و  »تولد یک پروانه«، به کارگردانی 
مجتبی راعی، می توان به تدریس دوره های فیلمبرداری و 
فیلمسازی، مدیریت واحد فیلمبرداری صدا و سیما تا اواسط 
دهه هفتاد،  تهیه کنندگی، کارگردانی و فیلمبرداری شانزده 

فیلم مستند و داوری در جشنواره های مختلف اشاره کرد.
 مهدی سجاده چی متولد ۱۳۴۰ تهران، فعالیت حرفه ای خود 
را از سال ۱۳۶٨ با فیلم »پاتال و آرزوهای کوچک« آغاز کرد و 
آثاری چون روز سوم، قاعده بازی، مرد نامرئی، دمرل و سوفی  
و دیوانه از مهمترین آثار این فیلمنامه نویس است. او رئیس 

انجمن فیلمنامه نویسان سینمای ایران است.
پژمان لشکری پور متولد ۱۳۵۴ در تهران و دانش آموخته رشته 
علوم و حقوق سیاسی از دانشگاه تهران و دانش آموخته 
کارگردانی و تدوین سینماست. او فعالیت هنری اش را از سال 
۱۳۷۳ آغاز کرد و هم اکنون عضو پیوسته انجمن منتقدان و 
نویسندگان آثار سینمایی ایران است. او همچنین در تهیه و 
تولید فیلم های سینمایی »قارچ سمی« و »مزرعه پدری« از آثار 
رسول ملاقلی پور، »چ« و »بادیگارد« از آثار ابراهیم حاتمی کیا 

همکاری داشته است.

هیات داوران چهلمین جشنواره فیلم فجر؛

از شهاب حسینی و مجید انتظامی تا جعفری جوزانی
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ورزشی
ورزش ایران روی نوار تعطیلی کرونا؛ مشاغل ورزشی گروه 3 در پایتخت ممنوع شد

بر اساس آخرین اعلام رنگ بندی شهرهای کشور، وضعیت محدودیت و تعطیلی فعالیت رشته های ورزشی به 
گونه ای است که شدیدترین محدودیت ها در ۷ شهر با وضعیت قرمز اعمال می شود و در ۴۳ شهر از جمله 

تهران، شاهد ممنوعیت فعالیت مشاغل ورزشی گروه ۳ هستیم.

لیگ آزادگان

سوژه

هفته شانزدهم لیگ دسته یک فوتبال؛
تثبیت صدرنشینی انزلی چی ها

 در روز تغییر جایگاه خیبر و مس
هفته شانزدهم لیگ دسته یک فوتبال با برگزاری ۹ دیدار به 
پایان رسید که در مهم ترین دیدارهای این هفته از رقابت ها 
شاگردان مازیار زارع توانستند با ۳ گل شاهین بوشهر را که این 
روزها با حواشی زیادی دست و پنجه نرم می کنند، شکست 
دهند. ملوانی ها با این پیروزی با ۳۶ امتیاز صدرنشینی خود 

را تثبیت کردند.
مس کرمان تیم دوم جدول لیگ یک مقابل پارس جنوبی جم 
با یک گل شکست خورد تا اختلافش با ملوان صدرنشین به 
چهار امتیاز افزایش پیدا کند و جای خود را در رده دوم به خیبر 
خرم آباد دهد. خیبری ها که با عبدالله ویسی این روزها روی 
دور برد قرار دارند، در این هفته از رقابت ها توانستند در خانه، 
ویستا توربین را با نتیجه سه بر یک شکست دهند و با ۳۲ 
امتیاز و تفاضل گل بیش تر جای مس کرمان را در رده دوم 

جدول بگیرند.
نتایج دیگر دیدارهای هفته شانزدهم لیگ دسته یک را در ادامه 

می خوانید:
شمس آذر قزوین یک - قشقایی شیراز ۲

مس شهر بابک یک - شهرداری آستارا یک
سایپا ۳- رایکا بابل ۲

ماشین سازی یک - آرمان گهر یک
خوشه طلایی ساوه ۲ - استقلال خوزستان ۲

استقلال ملاثانی صفر - شهرداری همدان صفر

گل محمدی: پیشنهادی ندارم
3 خواسته یحیی برای بازگشت

 به تمرینات پرسپولیس
سرمربیگری  از  خود  استعفای  درباره  محمدی  گل  یحیی 
پرسپولیس اظهار کرد: کارکردن در پرسپولیس افتخار بزرگی برای 
هر مربی است. بعد از قهرمانی که به دست آوردیم مشکلات ما 
برای فصل بعد شروع شد. ابتدا چند بازیکن کلیدی از تیم جدا 
شدند و بعد مهاجمانی که خواسته بودیم را باشگاه نتوانست 
جذب کند. در ادامه هم با همین شرایط به بازی برابر الهلال 

رفتیم. 
او ادامه داد: در ادامه با مشکل بسته شدن پنجره روبه رو بودیم 
که به خاطر این مساله تا سه ماه نتوانستیم از بازیکنان تاجیک 
خود استفاده کنیم. ما مشکل زمین تمرین و مسائل این چینی 
هم داریم. ما برای پرسپولیس حداقل ها را خواسته ایم و اینگونه 
نبوده که بگوییم یک استادیوم مجهز به ما بدهند. ببینید که 
ما از آسیا حذف شدیم و این خیلی برایمان بد است چون به 
عنوان قهرمان لیگ این فرصت را داشتیم که در آسیا بازی 
کنیم و خودمان را به دنیا عرضه کنیم اما باید از طریق تلویزیون 

بازی ها را ببینیم.
گل محمدی هم چنین گفت: متاسفانه در طول فصل بارها و 
بارها وعده شنیدیم اما ما در کوران مسابقات بودیم و نمی شد 
که تمرین نکنیم و بازی ها را رها کنیم. در طول این فصل هیچ 
پاداشی نگرفتیم و فقط وعده شنیدیم برای موفقیت قاعدتا باید 

حداقل ها را در اختیار داشته باشیم. 
وی اظهار کرد: من سه چیز از باشگاه خواسته ام که تا دوشنبه 
اگر فراهم کنند برمی گردم. ابتدا پرداختی ها را به ۵۰ درصد 
برسانند و همین طور یک زمین تمرین مناسب داشته باشیم 
و از طرف دیگر بتوانیم چند بازیکن خوب جذب کنیم. باشگاه 
روز گذشته هشت درصد از مطالبات را پرداخت کرده اما با این 
پرداختی ها مشکلات همچنان پابرجا است. کسی که مدیرعامل 
باشگاه می شود باید بتواند پول فراهم کند تا ما با حداقل ها 
کارمان را پیش ببریم. گل محمدی که در یک برنامه تلویزیونی 
صحبت می کرد در پاسخ به این سوال که آیا از باشگاه دیگری 

پیشنهاد دارد؟ گفت: خیر؛ از هیچ جا پیشنهاد ندارم.

نگاه

مدت هاست درباره »سعید ملایی« -ملی پوش سابق جودوی 
ایران- و عضو فعلی تیم ملی جودو مغولستان مطلب و  
صحبت خاصی نداشته ایم؛ چرا که مجموع اتفاقات دو سال 
اخیر، خود به وضوح گویای همه چیز است و به نوعی پرونده 

این ورزشکار را بسته شده می دانیم. 
جودوکاری که هر چه در زندگی شخصی و ورزشی خود به 
آن رسیده را مدیون ورزش ایران است؛ اما بجای قدرشناسی، 
ترجیح داد با حاشیه سازی و جنجال آفرینی در مسابقات 

ایران  جهانی، دردسرهای زیادی برای جودو و کل ورزش 
ایجاد کرده و بالاخره با توسل به این حربه، موفق به اخذ 

گفت  می توان  واقع  در  شد .  مغولستان  تابعیت 
ملایی جودوکاری است که نمک خورد و نمکدان 

شکست. 
شبکه های  از  یکی  اخیر  گزارش  حال،  این  با 
ماهواره ای و صحبت های ملایی، باعث شد تا 

پرونده این ورزشکار پناهنده، روی میز 
بیاید و به نکته مهمی اشاره داشته 

باشیم. در اینجا قصد واکاوی 
و  آمده  پیش  مسائل 

که  هزینه های کلانی 
بیش از دو سال است 
جودوی ایران از بابت 
آمده  پیش  حواشی 
نداریم،  را  می پردازد 

ولی آیا صداقت در گفتار و معرفت در اندیشه و رفتار، توقع 
زیادی از یک ورزشکار مدال آور المپیک است؟ حال این 

ورزشکار از هر کشور و ملیتی باشد. 
پناهندگی  و  توکیو  جهانی  مسابقات  از  پس 
مربی  عنوان  به  عملا  منصوری  محمد  ملایی، 
اختصاصی در کنار ملایی حضور داشت و تمام قد 
از وی حمایت کرد. متاسفانه ملایی در آن برنامه 
برد ولی  نام  از مربیان مختلفی  تلویزیونی 
نکرد  به منصوری  اشاره ای  کوچکترین 
که این موضوع بیانگر چیزی جز 
قدرنشناسی و بی معرفتی نیست. 
است  کوتاه  قهرمانی  عمر 
به  قهرمانان  ماندگاری  ولی 
اخلاقی  مثبت  خصوصیات 
و  معرفت آنهاست که به نظر 

می رسد برخی از آن بی بهره اند.

از آغاز سال۱۴۰۰ هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه 
سپاهان، برای رشد والیبال این باشگاه برنامه ریزی و خط مشی 
جدیدی را آغاز کرده اند. باشگاه فولاد مباركه سپاهان با تشکیل 
پایگاه استعدادیابی و بازیکن پروری، کار زیربنایی و سازندگی را 
در تیم های، نونهالان، آتیه سازان،  نوجوانان، جوانان و امید برای 
آینده والیبال این باشگاه طراحی و به مرحله اجرا درآورده است. 
در این راستا با تصمیم مدیرعامل دوراندیش و موافقت اعضای 
هیئت مدیره باشگاه، محسن مهنام مربی نام آشنا و کاربلد 
والیبال که دارای مدرک مربیگری بین المللی است، بعنوان 
مدیر تیم های یاد شده و کادرفنی کاملأ بومی انتخاب گردید 
که از آغاز سال این مسئولیت خطیر را برعهده گرفت و با جدیت 

و پشتکار دنبال نمود.
نوجوانان  و جوانان جویای نام و آینده سازان تیم های پایه 
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان که از بین استعدادهای ناب و 
کاملاً بومی تشکیل یافته اند، تمرینات خود را در مجموعه 
ورزشی شهید میثمی اصفهان، هفده شهریور، ورزشگاه تختی و 
شهید صفوی پور زیرنظر مربیان بادانش و بومی آغاز کرده اند و 
آموزش می بینند تا پشتوانه های مناسبی برای تیم بزرگسالان 
این باشگاه در سال  های آینده باشند. اکثر این بازیکنان دارای 
توانمندی های خوبی هستند که بی تردید در سال های آتی 
شاکله اصلی تیم والیبال بزرگسالان این باشگاه و تیم های ملی 

والیبال ایران را تشکیل خواهند داد.
مهنام مدیر تیم های پایه باشگاه فولاد مباركه سپاهان در 
گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار دنیای هوادار گفت:با توجه به 
سرمایه گذاری روی جوانان بلند قامت و مستعدی که از آینده 

خوبی برخوردار می باشند، با هماهنگی و طبق خواسته مسئولان 
باشگاه برنامه های مدونی را برای مدت یک تا پنج سال آینده 
را ارائه داده ام که مورد تایُید و موافقت مسئولان باشگاه قرار 
گرفته است. باتوجه به مسئولیتی که محسن مهنام در کمیته 
مربیان هیاتُ والیبال استان بعنوان رئیس کمیته مربیان دارد، 
با فراخوان از شهرستان های سراسر استان و جذب بازیکنان و 
انجام تست های لازم با کمک مربیان علاقه مند و صاحب سبک 
و دانش در سالن های هفده شهریور، شهید میثمی و شهید 
صفوی پور در روزهای جمعه و با انجام پروتکل های بهداشتی 
تمرینات منظمی را آغاز نموده و بر اساس برنامه های تنظیمی 
فعالیت گسترده ای را در چهار رده سنی آتیه سازان، نونهالان، 

نوجوانان و جوانان را به مرحله اجرا در آورده اند. 
البته در طول این مدت تیم های والیبال پایه باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان در مسابقات گوناگونی به سنک محک زده شده 
اند ونفرات برتر از سوی کمیته فنی شناسایی گردیده اند. پس 
از فراخوان استانی متولدین ۱۳۸۶ برای رده سنی آتیه سازان 

تمرینات خوددرا برای افزایش تکنیک های پیشرفته والیبال 
پایه زیر نظر بهترین مربیان این رده سنی آقایان معزی نیا، 

موسوی، باقرپور، مباشری و امینی تعلیم می بینند.
محسن مهنام  مدیر تیم های پایه خاطرنشان کرد: باشناختی 
که مربیان از بازیکنان برجسته و با استعداد پیدا می کنند و 
مورد تایُید کادر فنی و بنده قرار می گیرند، در قالب تیم های 
رده های مختلف فولاد مبارکه سپاهان برگزیده می شوند و برای 
شرکت در مسابقات قهرمانی استان و لیگ به باشگاه معرفی 

می گردند.
وی تصریح کرد: در فراخوانی که به عمل آمد در رده نوجوانان 
کرده  ثبت نام  بازیکن  جوانان ۲۹۶  رده  در  و  بازیکن   ۳۱۰
بودند که بعد از انجام تست از ۱۴۶ بازیکن کلانشهر اصفهان 
و شهرستان های نزدیک دعوت به عمل آمد تا تمرینات  را 
باتوجه به پست تخصصی آن ها که در گروه ها و زمانبندی های 
مختلف برنامه ریزی شده است، زیر نظر مربیان گزینش شوند.

مهنام در ارتباط با تیم جوانان اظهار کرد: مدیر عامل باشگاه 

در نظر دارد در سال ۱۴۰۱ از بین بازیکنان تیم منتخب جوانان 
که در حال حاضر ۲۵ نفر تمرینات منظمی را دنبال می کنند ۳ 
نفربرای پیوستن به تیم بزرگسالان آمادگی لازم را کسب نمایند 
تا با نظر آقای رحمان محمدی راد سرمربی تیم فولاد مبارکه 
سپاهان به این تیم اضافه شوند و تیم جوانان نیز در لیگ 

دسته یک کشور حضوری فعال پیدا کند.
وی افزود: مربی این رده سنی آقای هوشنگ شاهزمانی بازیکن 
اسبق تیم های منتخب اصفهان و لیگ برتر و مربی سطح یک 
بین المللی است که بهمراه علی نصیری دیگر مربی سطح یک 
بین المللی و مجید مکتبی مربی درجه یک هدایت تیم جوانان 
را برعهده دارند و هر سه سابقه مربیگری در تیم های لیگ را 

دارا می باشند.
مدیر تیم های پایه باشگاه فولاد مبارکه سپاهان خاطرنشان کرد: 
در کادر مربیان پایه از آقایان علی حیدری مربی سطح یک 
بین المللی، داوود قوچانی مربی درجه یک و علی صلواتی مربی 
درجه ۲ نیز در رده های آتیه سازان و نونهالان استفاده می شود. 
وی افزود: برای نونهالان متولدین ۸۸ و آتیه سازان متولدین ۸۶، 
لینک جداگانه ای در نظر گرفته شده است که با توجه به قد و 
وزن گزینش می شوند و زیر نظر مربیان مجرب آقایان محمدرضا 
یاوری مربی سطح ۲ بین المللی و مسئول استعدادیابی، مجید 
دهقان مربی سطح ۲ بین المللی و مجید مباشری که سابقه 

مربیگری در این رده ها را دارند آموزش می بینند.
محسن مهنام که از مربیان شایسته والیبال اصفهان بشمار 
می آید و دارای رزومه قابل قبولی است، در پایان اظهار کرد: 
امیدواریم در سایه توجه و حمایت اعضای محترم هیئت 
مدیره و مدیرعامل مدبر و آینده نگر بتوانیم در سال های آتی 
با برخورداری از بازیکنان یکدست  بومی در رقابت های لیگ 

کشور، حافظ نام پرآوازه سپاهان باشیم.
گفتنی است؛ مهنام علاوه بر بازیگری در تیم های مختلف 
آموزشگاه ها و باشگاه های استان و همکاری در کمیته های 
مسابقات، مربیان و پیشکسوتان هیاتُ والیبال استان، کار 
مربیگری را در تیم های نوجوانان، جوانان و باشگاه فولاد مبارکه 

را در کارنامه درخشان خود دارد.

برای کسی که حتی در میدان معرفت هم بازنده شد؛

وقتی »مُلایی« هم نمک خورد، هم نمکدان شکست 

با آینده نگری و کار زیربنایی؛

برنامه ویژه باشگاه سپاهان برای فعالیت در رده های پایه

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

فرهاد غلامعلی

 نویسنده

توپ  و تور
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محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

بازهم وعده؛ استقلال و پرسپولیس تا آخر سال به بخش خصوصی واگذار می شوند!
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان در گفت و گویی اعلام کرد: دستورات و مجوزهای واگذاری استقلال و 

پرسپولیس اخذ شده است و تا آخر اسفند امسال این دو باشگاه به بخش خصوصی واگذار می شوند.

پس از پیروزی مقابل تاجیکستان؛
تیم ملی فوتسال زنان ایران 

قهرمان کافا شد
آسیای  مسابقات  قهرمان  ایران  زنان  فوتسال  ملی  تیم 
جمعه)۸  روز  ایران  زنان  فوتسال  ملی  تیم  شد.  مرکزی 
مرکزی  آسیای  مسابقات  از  دیدار  آخرین  در  ماه(  بهمن 
با  و  رفت  میدان  به  تاجیکستان  مقابل  کافا  به  موسوم 
پیروزی ۹ بر صفر مقابل حریف خود، قهرمان این تورنمنت 
سارا  گل(،  کریمی)سه  فرشته  مقیمی،  نسترن  شد. 
علی  مهسا  و  سحرپاپی  احدی،  نسا  گل(،  شیربیگی)دو 

مددی گلزنان ایران در این دیدار بودند.  
تیم ایران در این رقابت ها ۶ دیدار انجام داد که در پنج 
و  دوبار  تاجیکستان  ازبکستان،  تیم های  مقابل  مسابقه 
قرقیزستان دو بار پیروز شد و در دیدار دور برگشت مقابل 
ازبکستان به تساوی رسید. این اولین تورنمنت ایران بعد 
از حدود دو سال تعطیلی است. آخرین باری که ایران در 
تورنمنتی بین المللی شرکت کرد اردیبهشت ماه ۱۳۹۸ بود 

که به روسیه اعزام شد.
سحر پاپی، فاطمه پاپی، طاهره مهدی پور، اعظام آخوندی، 
مهسا علی مددی، فاطمه رحمتی، فرشته خسروی، سحر 
شیربیگی،  سارا  توسلی،  فرزانه  کریمی،  فرشته  زمانی، 
این  در  ایران  بازیکنان  احدی  نسا  و  مقیمی  نسترن 
تورنمنت هستند که هدایت آن ها را فروزان سلیمانی بر 

عهده دارد.

با اعلام مسئولان برگزاری مسابقات NBA؛
ترکیب تیم های آل استار ۲0۲۲ 

معرفی شدند
مسئولان برگزاری مسابقات NBA، ترکیب تیم های آل استار 
۲۰۲۲ را معرفی کردند. طبق اعلام مسئولان برگزاری مسابقات 
NBA، آل استار ۲۰۲۰ روز دوم اسفند ۱۴۰۰ به میزبانی ایالت 
اوهایو برگزار خواهد شد که به همین منظور، ترکیب دو تیم 
کنفرانس شرق و کنفرانس غرب اعلام شد. طبق ترکیب اعلام 
شده، لبران جیمز کاپیتان تیم کنفرانس غرب و کوین دورنت 
کاپیتان تیم کنفرانس شرق خواهد بود. ترکیب دو تیم به 

شرح زیر است:
کنفرانس غرب: لبران جیمز )کاپیتان(، استفن کری، نیکولا 

یوکیچ، جا مورانت و آندرو ویگینز
کنفرانس شرق: کوین دورنت )کاپیتان(، یانیس آنتتوکونمپو، 

دمار دروزان، جوئل امبید و تری یانگ

داستان جلد

برای  عراق  شکستِ  با  ایران«  فوتبال  »تیم ملی  تمام؛ 
سومین بار متوالی جهانی شد، آن هم در شبی که »آزادی« 
بیش از هر زمانِ دیگری شبیه به نام و نشانش بود، باری؛ 
حتی اگر سکوهایِ آن با حضورِ گزینشی ها رنگ و بویِ 
برای فریبِ  یا این عمل در دغل  بازی  برابری گرفته باشد 
خلق الله -از نوعِ خارجی آن- خلاصه شود، بازهم کورسویِ 
امیدی برای دستیابی به بدیهی ترین حقوقِ زندگی نیمی از 

یک جامعه است.
بدون شک صعود به یکی از بزرگترین آوردگاه های ورزش 
جهان، می تواند برای فوتبال هر کشوری یک موفقیتِ بزرگ 
محسوب شود، اما زمانی که از کیفیتِ تیم ملی مان آگاهیم، 
اجحاف در حقِ سرمایه های کم نظیرِ این تیم است اگر، سطحِ 
اهداف مان را تنها به صعود به جام جهانی و حتی حضوری 

صرفاً آبرومند در مرحله گروهی، تقلیل دهیم.
یقینا هر آنچه که این روزها از نمایش های درخشانِ بازیکنان 

تیم ملی می بینیم، ماحصلِ یک پروژه موفق است، پروژه ای 
که با برنامه ای مدون و البته حرفه ای، حدود یک دهه پیش 
با  و  آغاز شد  تیم ملی  در  »کارلوس کی روش«  با حضورِ 
اعتمادی پُرمُخاطره -در آن برهه خاصِ زمانی- به »دراگان 
اسکوچیچ« به بهترین نحو ممکن به سرانجام رسید، اما 

آنچه که حالا برای فوتبال مان ارزشمندتر است، تحقق اهدافِ 
این پروژه چندین ساله ای است که خود، می تواند زمینه سازِ 

هستی پذیری اهدافِ والاتر شود.
ناتوهای  برخی  »قهرمان سازی«   به  نیازی  ایران  فوتبال 
مشاورنمای -اهلِ رسانه  - ندارد؛ اما خواه ناخواه نقشِ دراگان 
اسکوچیچ در بخشی از سعادتمندی امروز تیم ملی فوتبال 
عیان است، حتی اگر با قیاس های مع الفارق با کی روش 

و برانکو، قصدِ توهین به او را هم داشته باشیم یا او را 
و  عملکرد  کنیم،  خطاب  »لیگ یکی«  و  »ارزان قیمت« 
مشخص  شدن  جهانی  هت تریک ِ  راه  در  دراگان  کارنامه 
بوده و بی شک، شایسته احترام بیشتری است، اما به هر 
جهت، مهم ترین نکته جایی است که در برهه فعلی، باید 
هرآنچه که در آینده از نسلِ طلایی فوتبال مان می خواهیم 

را مشخص کنیم.
موفقیت تیم ملی در جام جهانی قطر، نیازمندِ معجزه نیست، 
نسلِ فعلی در هر پستی بی نیاز از ستاره است، پس باید 
ملی پوشان مان  توانایی های  و  ظرفیت  کیفیت،  نسبتِ 
گرچه  دهیم،  افزایش  تیم   ملی  از  هم  را  انتظارات مان 
نمی توان آینده را پیش بینی کرد، اما همان طور که ده سال 
پیش کارِ زیربنایی کردیم و امروز نتیجه آن را گرفتیم، برنامه 
جدیدِ تیم ملی برای حضوری قدرتمند در جام جهانی هم باید 

از همین حالا بصورتِ اصولی آغاز شود. 
اما فوتبال ایران حالا مانندِ گذشته در مضیقه نیست که 
برای آن تصمیم سازی های پُرریسک و کوتاه مدت انجام 
شود، ما وقت داریم که خوب فکر کنیم، تا با بررسی و 
کارشناسی، برای آینده بهترین های تاریخ فوتبال کشور، 
با  همکاری  قطع  یا  ادامه  اما  بگیریم،  تصمیم  درست 
اسکوچیچ، باید بدون حُب و بُغض، منوط به تضمینی 
برای سرآغازِ موفقیتِ پروژه جدید تیم ملی برای سفری بیاد 

ماندنی به قطر باشد.

فوتبال ما هر روز با ابعاد و چالش های تازه ای دست و پنجه 
نرم می کند که در این میان اصطلاحاتی، خط و ربطِ مواردی 
را مشخص می کند و یا کدهایی را به اهالی این رشته ورزشی 
می دهد که شاید در ذات این کلمه جایگاهی نداشته باشد، 
اما این روزها در فحوای این کلمات، جایگاه مناسبی پیدا 

کرده است. 
واژه »احترام« که حالا به کلید واژه فوتبالِ ما و مربیان مان 
تبدیل شده، حاوی نکات جالبی است. چرا که هر انسانی 
ناخودآگاه بدنبال کسب احترام و بدنبال آن شخصیت و 
عزت نفسی برای است و وقتی افراد یک جامعه این شرایط 
را پیدا کنند، رشد و کمال آن جامعه روز به روز فزونی پیدا 
خواهد کرد و شاهد بسیاری از ناهنجاری ها در بطن آن 
نمی شویم. باری؛ پدیده نوظهور فوتبال  هم که رسما تبدیل 

به یک صنعت شده، مبرا از این نکات نیست.
احترام در ادبیات فارسی به معنای عزت گذاشتن و بزرگ 
داشتن تعریف شده، جایی که این کلمه خود دارای جایگاه 
والایی از بعد محاوره ای در زبان فارسی است. اما روزهای 
افزوده  آن  دشواری های  بر  روز  هر  که  ما  فوتبال  سخت 
می شود، به لحاظ مباحث فکاهی، هم دستخوش تغییرات 

اساسی گشته و عمق معانی آن تنزل پیدا کرده است. 
افراد  فی مابین  صرفاً  بود،  واژه ای  احترام  روزگاری  شاید 
حقیقی، بطور مثال بین کادرفنی و بازیکن که باید در هر 
صورتی حرمت ها نگه داشته می شد. در هر صورت اگر قبلا 
احترام معنی به شخصیت قائل شدن در سلسله مراتب 
فوتبالی در یک تیم یا باشگاه بود و تلاش همه ارکان یک 
تیم را برای ایجاد آن می طلبید و از مباحث مادی کاملا 
جدا بود، اما حالا این واژه دقیقا توام با مباحث غیرمعنوی 

شده است. 
حالا شما فرض کنید اگر حرمتی که بین اعضاء یک خانواده 
و یا در یک جامعه تعریف می شود که آن هم از روی علاقه و 

یا شخصیت به اعضا آن اعضاء شکل گرفته و یا از روی مقوله 
مسئولیت پذیری افراد جامعه نسبت به پیرامون و دیگران 
صورت پذیرفته است، اگر بر حسب نداشته های مالی به 
نقطه جوش برسد و طغیان کند، چه تبعاتی را در آن جامعه 

می توان تصور کرد. 
نکته اصلی بحث ما اینجاست که در پدیده ای به نام فوتبال 
مبحث احترام چه تعریفی دارد، در بحث هواداری یا فنی 
یا شرایط حاکم در باشگاه ها یا حتی بین خود بازیکنان و 
حتی در بخشِ کلان قضیه، احترام بین تیم های رقیب و از 

اینگونه موارد کاملا تغییر پیدا می کند. توجه به این موضوع 
که اگر توصیفات احترام بین فوتبالی ها تغییر کند شاید 
همه داستان تفاوت پیدا کند و به نوعی مانند یک جامعه 
که در سراشیبی اخلاقی و رفتاری قرار می گیرد، فوتبال هم 
به همین درد مبتلا خواهد شد، بطوریکه همین حالا هم 
موضوع احترام فراتر از این موارد رفته و تمام مربیان با واژه 

بی احترامی و تمنای آن عملا اشاره به مقوله بی پولی دارند.
مصداق  می تواند  نباشد  میان  در  پولی  اگر  حقیقت  در 
ما  ورزش  برای  زنگ خطر  این همان  و  باشد  بی احترامی 

است. در جامعه ای که مشکلات اقتصادی آن هر روز بیشتر 
می شود، طبیعتا بزهکاری و جرم هم در آن بیشتر شکل 
می گیرد، پس وقتی بحث اقتصادی در ورزش آن هم فوتبال 
هر روز بیشتر می شود، می توان تصوری سیاه از آن را در آینده 
نچندان دور داشت. به رخدادهای سال های اخیر توجه کنید، 
استراماچونی، کالدرون، برانکو و حتی کی روش و حالا هم 
یحیی گل محمدی. دقیقا تداعی تمامِ رفتن ها و جدا شدن ها 
با بیان این واژه است؛ احترام، احترام و احترام و شاید پول، 

پول و پول...
این افراد مطالبات خود را با کلید واژه حفظ احترام طلب 
کردند، تاکید این موضوع که آن ها فقط خواستار احترام 
بودند و توجه به این اصل که صد البته شرایط هر کدام در 
ظرف زمانی آن متفاوت بود اما وجه اشتراک همه آن ها به 
نوعی احترام بود و بس. پس به نظر می رسد حالا باید منتظر 
سقوط بیش از پیش فوتبال باشیم، فوتبالی که ورشکسته 
بوده و هست و در قهقرای سقوط ساختاری قرار دارد و احترام 
مالی در آن به شکل عجیبی سیرسقوطی را در پیش گرفته و 
پیش می رود، جاییکه حالا از تقابل مابین اعضا و ارکان که 
باید آمیخته با عزت باشد حالا تقلیل به عدم احترام بواسطه 

عدم پرداخت مطالبات شده است. 
این روزها کلید واژه احترام بسیار خطرناک شده، ای کاش 
مدیران وارداتی از دیگر ارگان ها به این صنعت بزرگ، با چم 
و خم کار آشنا باشند و بدانند که اینجا یعنی فوتبال همه 
چیز آن با بیرون از آن فرق می کند. مشکل دقیقا از افرادی 
هست که با قبول مدیریت در این فوتبال در حالی که به 
هیچ عنوان با چهارچوب های آن اصلا آشنایی ندارند و با 
بدقولی و بدعهدی های مادی و غیرمادی و بستن قراردادهای 
ترکمنچایی بیشترین بی احترامی را به خیل هواداران فوتبالی 
می کنند. این فوتبال در اصل بیشتر از پول به احترام نیاز 
دارد و شاخص اصلی آن مدیران بالای سر این ورزش هستند 
که می توانند احترام را آجر به آجر دوباره در آن پی ریزی و بنا 

کنند. البته اگر معنای احترام باز هم تغییر نکند.

در انتظارِ آغازِ یک پروژه جدید؛

رفتیم قطــر، چه حالی بود

کلید واژه »احتــرام«؛

وقتی واژه ها در فوتبال ایران تغییر می کنند!
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CAS تعویق شش باره اعلام رای »ویلموتس« در
فدراسیون فوتبال ایران در اطلاعیه ای نوشت: دادگاه حکمیت ورزش )CAS( اعلام رأی 
خود در پرونده سرمربی بلژیکی پیشین تیم ملی را به تعویق انداخت. مطابق نامه ای که 
دادگاه حکمیت ورزش به وکلای فدراسیون فوتبال ارسال کرده است، مهلت رسیدگی به 
پرونده مارک ویلموتس در دادگاه حکمیت ورزش )CAS( برای ششمین بار به تعویق افتاد. 
دادگاه حکمیت ورزش، اعلام کرد مهلت صدور رأی پرونده ویلموتس تا 4 مارچ 2022 )13 

اسفند ( تمدید شد.

ایران چهاردهمین تیم حاضر در جام جهانی
ایران در شرایطی به جام جهانی رسید که این سومین صعود متوالی به این تورنمنت بزرگ 
فوتبال جهان است. شاگردان دراگان اسکوچیچ در کنار قطر میزبان، چهاردهمین تیمی 
است که جواز حضور در جام جهانی را کسب کرده است. پیش از این تیم های آلمان، 
دانمارک، برزیل، بلژیک، فرانسه، کرواسی، اسپانیا، صربستان، سوئیس، انگلیس، هلند و 
آرژانتین صعود خود را به جام جهانی مسجل کرده بودند. ایران اولین تیم آسیایی راه یافته 

به جام جهانی پس از قطر است.

بعد از تگزاس؛ مصاف دوباره کشتی ایران و آمریکا کجا رقم می خورد؟
تیم ملی کشتی آزاد ایران به دعوت فدراسیون کشتی آمریکا قرار است روز 23 بهمن در 
تگزاس به مصاف این تیم برود. بعد از پذیرفتن دعوت از سوی ایران، فدراسیون کشتی 
ایران هم از این تیم دعوت کرد که در جام بین المللی تختی که بهار سال آینده برگزار 
می شود و یکی از مراحل چرخه انتخابی تیم ملی هم خواهد بود، حضور پیدا کند. باید دید 
آمریکایی ها برای این مسابقه به ایران خواهند آمد و یا اینکه مصاف بعدی کشتی گیران دو 

تیم در مسابقات جهانی خواهد بود.

وقتی »مهدی طارمی« با لباس عزا هم گل زد
عموی مهدی که رضا طارمی نام داشت و یکی از مداحان سرشناس شهر بوشهر محسوب می شد، چند 
روز قبل از بازی ایران و عراق به رحمت خدا رفت. خود مهدی هم از اتفاق رخ داده برای عمویش ناراحت 
بود و به عنوان عزادار وارد اردوی تیم ملی شد ولی برای موفقیت ایران نهایت تلاش خود را انجام داد 
با تمام وجود بازی کرد و یکی از حساس ترین گل های زندگی خود را به ثمر رساند تا برای ششمین 

مرتبه راهی جام جهانی شویم.

سردار آزمون: برای زنیت جان هم می دهم
سردار آزمون در واکنش به شایعه کنار گذاشته شدنش از تیم زنیت پس از امضای قرارداد ۵ 
ساله با بایرلورکوزن آلمان گفت: من هیچ کار اشتباهی نکرده ام. نمی دانم همه چه می خواهند. 
برای زنیت در سه ماه باقی مانده جانم را هم می دهم. به تیم دوم زنیت می روم و این موضوع 
اهمیتی ندارد. روزنامه اسپورت اکسپرس روسیه اعلام کرده آزمون به دلیل تخلف از مقررات 
پزشکی و خروج از هتل این تیم در امارات برای رفتن به محل امضای قرارداد با بایرلورکوزن به 

تیم دوم زنیت انتقال خواهد یافت.

تکذیب برکناری مهدوی کیا از تیم ملی امید
در حالی خبرهایی مبنی بر کنار گذاشتن مهدی مهدوی کیا از سرمربیگری تیم امید منتشر شده بود، 
شهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال در یک گفتگوی تلویزیونی این موضوع را تکذیب 
کرد. عزیزی خادم با بیان اینکه قرارداد اعضای کادر فنی تیم امید هم پرداخت شده، گفت: مهدوی کیا 
هنوز سرمربی تیم امید است. اردوها تشکیل نشد به این دلیل که فیفادی بود و برنامه ای برای امید 

نداریم. در همین راستا در آینده نزدیک تیم امید به قطر می رود.

وزارت ورزش و جوانان سیلی خوردن وزیر ورزش را تکذیب کرد
چندی پیش خبر و فیلمی مبنی بر این که» هنگام ورود دکتر سیدحمید سجادی به ورزشگاه 
آزادی، یکی از هواداران پرسپولیس ناراحتی خود را از شرایط این باشگاه با سیلی به صورت وزیر 
ورزش و جوانان نشان داد«، منتشر شده که روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان قویا این 
موضوع را تکذیب کرده و اعلام می کند: تماشاگران فهیم حاضر دراستادیوم آزادی در کمال 
احترام جناب آقای مخبر و دکتر سیدحمید سجادی را درکنارخود پذیرا شده و معاون اول رییس 

جمهوری، وزیرورزش و جوانان به همراه هواداران فوتبال به تشویق تیم ملی پرداختند.

سه ایرانی در خطر 
از دست دادن بازی 
با کره جنوبی

تیم ملی ایران روز سه 
هشتمین  در  شنبه 
مصاف  به  خود  دیدار 

امارات می روند. تیم ملی برای دیدار روز سه شنبه 
مقابل امارات، ۴ بازیکن یک اخطاره دارد که در صورت 
دریافت کارت زرد، از بازی با کره جنوبی محروم می 
شوند. سه بازیکن به نام های مهدی طارمی، سعید 
مقابل  که  صورتی  در  محمدی  میلاد  و  اللهی  عزت 
و  حساس  بازی  در  کنند،  دریافت  را  کارتی  امارات 
غایب  جنوبی  کره  مقابل  فروردین   ۴ ساز  سرنوشت 

خواهند بود.

رفت؛  بیرانوند 
اخباری به تیم ملی 

می آید
ملی  تیم  بازیکنان 
یک  کشورمان  فوتبال 
روز پس از دیدار مقابل 
میان،  این  در  که  دادند  کرونا  تست  دیگر  بار  عراق 
ترتیب  این  به  شد.  مثبت  بیرانوند  علیرضا  تست 
دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران پس از مثبت شدن 
تست کرونای خود اردوی تیم ملی را ترک کرد. پیش 
در  فنی  کادر  توسط  اخباری  محمدرضا  نام  این  از 
با توجه به خروج  انتظار اعلام شده بود که  لیست 
بیرانوند، در صورت تست منفی کرونا و تأییدیه های 

لازم، به اردو فراخوانده می شود.

»طارمی« خبر آرسنال را دروغین خواند
رسانه اسپورت مول مدعی شد که باشگاه آرسنال برای جانشینی پیر امریک اوبامیانگ 
تصمیم دارد تا مهدی طارمی را در پنجره زمستانی به خدمت گیرد. طارمی شب گذشته 
بعد از صعود تیم ملی به جام جهانی به این شایعه واکنشی نشان نداد و مدعی شد که 
بهتر است در مورد چگونگی صعود تیم ملی صحبت کنیم تا مسائل شخصی. اما نشریه 
رکورد پرتغال در این خصوص مطلبی نوشت و با عنوان  »طارمی خبر آرسنال را دروغین 

خواند« از غیر واقعی بودن انتقال او از پورتو به لیگ برتر انگلیس صحبت کرد.

هال سیتی  به  ایرانی  بازیکن  پیوستن 
تایید شد

اخذ ویزای انگلیس و سفر به این کشور برای گذراندن تست 
های پزشکی باعث شد تا اللهیار صیادمنش بازیکن ملی پوش 
و عضو تیم فنرباغچه ترکیه دو دیدار حساس برابر عراق و امارات 
از مرحله مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر را از دست بدهد. 
اللهیار که طی هفته های گذشته به تیم هایی نظیر هال سیتی، 

اندرلخت، شاختار و... لینک 
راهی  سرانجام  بود،  شده 
انگلیس خواهد شد تا در 
رقابت های چمپیونشیپ 
به  سیتی  هال  تیم  برای 
میدان برود. او تست های 

پزشکی را هم انجام داد.

بدهی اوساگونا پرداخت شد
پرسپولیس  باشگاه  عامل  مدیر  درویش،  رضا  با تلاش 
روز جمعه بدهی باشگاه به اوساگونا پرداخت و به وکیل 
وی و فیفا  اطلاع داده شد تا پنجره نقل و انتقالاتی 
باشگاه  مدیرعامل  درویش،  رضا  شود.  باز  پرسپولیس 
سریعا  باشگاه  در  حضورم  از  پس  گفت:  پرسپولیس 
اقدام به پرداخت مطالبات اوساگونا کردم اما به دلیل 
وجود  که  مشکلاتی 
به  پول  بار  دو  داشت 
و  تحریم  موانع  خاطر 
اشکال در شماره حساب  
شکر  اما  خورد  برگشت 
تا  شد  واریز  پول  خدا 
دغدغه هواداران در این 

خصوص برطرف شود.


